


## السيرة الذاتية / Curriculum Vitae

### Personal Information:

### البيانات الشخصية:

	<b>Name:</b> Ghaith Amin Ali	الاسم: غيث أمين علي
	<b>Date of Birth:</b> 1980/6/6	تاريخ الميلاد:
	<b>Place of Birth:</b> Lattakia, Annaqiyat Jiftlik	مكان الميلاد: اللاذقية، عناقية جفتلك
	<b>Marital Status:</b> married	الحالة الاجتماعية: متزوج
	<b>ID No:</b> 06150024106	رقم الهوية:
	<b>Passport No:</b> 015896230	رقم الجواز:
	<b>Present address:</b> Lattakia, Azzqzqaniyah	العنوان الحالي: اللاذقية، الزقزقانية
	<b>Mobile:</b> 00963 - 988701311	خليوي:
	<b>E-mail :</b> <a href="mailto:GAli.Syria@Gmail.Com">GAli.Syria@Gmail.Com</a> <a href="mailto:Ghaith.ali@tishreen.edu.sy">Ghaith.ali@tishreen.edu.sy</a>	البريد الإلكتروني:

### Education:

### المؤهلات التعليمية:

<b>Sciences Degree:</b> Doctorate	الشهادة: دكتوراه
<b>Name of University:</b> Tishreen University	اسم الجامعة: جامعة تشرين
<b>Faculty:</b> Agriculture	الكلية: الزراعة
<b>Major:</b> Agriculture Economics	التخصص العام: اقتصاد زراعي
<b>Doctorate thesis:</b> An Analytical study of consumer behavior in Latakia governorate and its impact on the marketing of preserved foods.	اطروحة الدكتوراه: دراسة تحليلية لسلوك المستهلك في محافظة اللاذقية وأثره على تسويق الأغذية المحفوظة.
<b>GPA:</b> 86.4	المعدل: 86.4
<b>Year:</b> 2015	سنة التخرج: 2015
<b>Sciences Degree:</b> Master	الشهادة: ماجستير
<b>Name of University:</b> Tishreen University	اسم الجامعة: جامعة تشرين
<b>Faculty:</b> Agriculture	الكلية: الزراعة
<b>Major:</b> Agriculture Economics	التخصص العام: اقتصاد زراعي
<b>Master thesis:</b> Economic Efficiency Study For Mushroom Production ( <i>Agaricus bisporus</i> ) In Syria.	رسالة الماجستير: دراسة الكفاءة الاقتصادية لإنتاج الفطر الزراعي ( <i>Agaricus bisporus</i> ) في سورية.
<b>GPA:</b> 79	المعدل: 79
<b>Year:</b> 2011	سنة التخرج: 2011
<b>Sciences Degree:</b> Bachelor's degree in Agricultural Engineering	الشهادة: إجازة في الهندسة الزراعية
<b>Name of University:</b> Tishreen University	اسم الجامعة: جامعة تشرين
<b>Faculty:</b> Agriculture	الكلية: الزراعة
<b>Major:</b> General Division	التخصص: شعبة عامة
<b>Year:</b> 2005	سنة التخرج: 2005

**Publications:**

**النشر:**

<p><b>Economic Analysis of Thyme (<i>Origanum Syriacum</i>) Production for Smallholder Farmers.</b> IOP Conference Series: Earth and Environmental Science, Volume 923, 2021 Second International Conference for Agricultural Science 29-30 September 2021, Muthanna, Iraq.</p>	<p><b>التحليل الاقتصادي لإنتاج الزعتر ( <i>Origanum syriacum</i>) لدى صغار المزارعين.</b> سلسلة مؤتمرات IOP: الأرض وعلوم البيئة، المجلد 923، 2021 المؤتمر الدولي الثاني للعلوم الزراعية 29-30 سبتمبر 2021، المثنى، العراق.</p>
<p><b>The effect of advertising and demographic factors on the consumer market share of juices and soft drink in Latakia Governorate.</b> International Journal of Agriculture &amp; Environmental Science (SSRG-IJAES), India, Vol 7, Issue 5, Sep – Oct 2020, 102-107.</p>	<p><b>أثر الإعلان والعوامل الديموغرافية على حصة المستهلك السوقية من العصائر والمياه الغازية في محافظة اللاذقية.</b> المجلة الدولية للزراعة والعلوم البيئية (SSRG-IJAES)، الهند، المجلد (7)، العدد (5)، أيلول-تشرين أول 2020، 102-107، (بالإنكليزية).</p>
<p><b>Economic feasibility study for establishing a facility for Mushroom compost Production.</b> Tartous university journal for research and scientific studies - Engineering Sciences Series, Tartous, Syria, Vol 4, N° 9, 2020. (In Arabic).</p>	<p><b>دراسة الجدوى الاقتصادية لإقامة منشأة لإنتاج كومبوست زراعة الفطر.</b> مجلة جامعة طرطوس للبحوث والدراسات العلمية – سلسلة العلوم الهندسية، طرطوس، سورية، المجلد (4)، العدد (9)، 2020.</p>
<p><b>Changes in the Buying Behavior Patterns of Smoker University Youth in Terms of tobacco Types in Light of the Rising Prices.</b> International Journal of Agriculture &amp; Environmental Science (SSRG-IJAES), India, Vol 7, Issue 5, Sep – Oct 2020, 72- 79.</p>	<p><b>تغير أنماط السلوك الشرائي للشباب الجامعي المدخن لجهة أنواع التبوغ في ظل ارتفاع الأسعار.</b> المجلة الدولية للزراعة والعلوم البيئية (SSRG-IJAES)، الهند، المجلد (7)، العدد (5)، أيلول-تشرين أول 2020، 72-79، (بالإنكليزية).</p>
<p><b>Inflation and its effect on marketing - Consumer buying behavior in Latakia governorate.</b> Tishreen University Journal for Research and Scientific Studies - Biological Sciences Series, Lattakia, Syria, Vol 42, N° 5, 2020, (In Arabic).</p>	<p><b>التضخم وأثره على التسويق - السلوك الشرائي للمستهلك في محافظة اللاذقية.</b> مجلة جامعة تشرين للبحوث والدراسات العلمية – سلسلة العلوم البيولوجية، اللاذقية، سورية، المجلد (42)، العدد (5)، 2020.</p>
<p><b>The effect of different concentrations salinity on the germination of seeds of some citrus rootstocks and the growth of their seedling.</b> Tishreen University Journal for Research and Scientific Studies -Biological Sciences Series, Lattakia, Syria, Vol 40, N° 3, 2018, 49-68 (In Arabic).</p>	<p><b>تأثير تراكيز مختلفة من الملوحة في إنبات بذور بعض أصول الحمضيات ونمو بادراتها.</b> مجلة جامعة تشرين للبحوث والدراسات العلمية – سلسلة العلوم البيولوجية، اللاذقية، سورية، المجلد (40)، العدد (3)، 2018، 49-68.</p>
<p><b>The Consumer Behavior of Buying Towards packaging size of the preserved food and the place and the time of shopping.</b> ALBaath University Magazine for Engineering Sciences, Homs, Syria, Vol 36, N° 6, 2014, 109-140. (In Arabic).</p>	<p><b>سلوك المستهلك الشرائي تجاه حجم عبوات الأغذية المحفوظة ومكان وزمان التسوق.</b> مجلة جامعة البعث للعلوم الهندسية، حمص، سورية، المجلد (36)، العدد (6)، 2014، 109-140.</p>
<p><b>Influence of certain Demographic variables on consumer behavior, when buying preserved food in the governorate of Latakia.</b> Tishreen University Journal for Research and Scientific Studies -Biological Sciences Series, Lattakia, Syria, Vol 36, N° 3, 2014, 207-222. (In Arabic).</p>	<p><b>تأثير بعض المتغيرات الديموغرافية في سلوك المستهلك عند شراء الأغذية المحفوظة في محافظة اللاذقية.</b> مجلة جامعة تشرين للبحوث والدراسات العلمية – سلسلة العلوم البيولوجية، اللاذقية، سورية، المجلد (36)، العدد (3)، 2014، 207-222.</p>
<p><b>Factors influencing on consumer behavior of preserved foods, in Latakia city.</b> Tishreen University Journal for Research and Scientific Studies -Biological Sciences Series, Lattakia, Syria, Vol 36, N° 1, 2014, 157-170. (In Arabic).</p>	<p><b>العوامل المؤثرة في سلوك المستهلك من الأغذية المحفوظة، في مدينة اللاذقية.</b> مجلة جامعة تشرين للبحوث والدراسات العلمية – سلسلة العلوم البيولوجية، اللاذقية، سورية، المجلد (36)، العدد (1)، 2014، 157-170.</p>
<p><b>Economic Efficiency Study for Mushroom Production in a Small Syrian Enterprise.</b> Tishreen University Journal for Research and Scientific Studies -Biological Sciences Series, Lattakia, Syria, Vol 33, N° 1, 2011, 209-226. (In Arabic).</p>	<p><b>دراسة الكفاءة الاقتصادية لإنتاج الفطر الزراعي في مشاريع صغيرة في سورية.</b> مجلة جامعة تشرين للبحوث والدراسات العلمية – سلسلة العلوم البيولوجية، اللاذقية، سورية، المجلد (33)، العدد (1)، 2011، 209-226.</p>

**Teaching Experience:**

**الخبرات التدريسية:**

Rapporteur	University / Faculty	Year / Department	العام الدراسي School year	السنة / القسم	الجامعة / الكلية	المقرر
Agricultural Economy	Tishreen Uni/ Technical Institute for the Mediterranean Agriculture	First Year	2016-2015 2018-2017	سنة أولى	جامعة تشرين، المعهد التقني للزراعات المتوسطة	الاقتصاد الزراعي
Marketing of Horticultural Crops	Tishreen University, Faculty of Agriculture	Fifth Year, Horticulture Department	2019-2018 2020-2019	سنة خامسة بساتين	جامعة تشرين، كلية الزراعة	تسويق الحاصلات البستانية
Economics of Animal production Farms	Tishreen University, Faculty of Agriculture	Fifth Year, Agriculture Economics Department	2019-2018	سنة خامسة اقتصاد زراعي	جامعة تشرين، كلية الزراعة	اقتصاديات مزارع الإنتاج الحيواني
Agricultural Marketing	Tishreen University, Faculty of Agriculture	Fourth Year, General Division	2020-2019 2021-2020 2022-2021	سنة رابعة عامة	جامعة تشرين، كلية الزراعة	تسويق زراعي
Agricultural Marketing	Tishreen University, Faculty of Agriculture	Fourth Year, Agriculture Economics Department	2020-2019 2021-2020 2022-2021	سنة رابعة اقتصاد زراعي	جامعة تشرين، كلية الزراعة	تسويق زراعي
Agricultural Statistics	Tishreen University, Faculty of Agriculture	Second Year	2020-2019	سنة ثانية	جامعة تشرين، كلية الزراعة	الإحصاء الزراعي
Agricultural Funding	Tishreen University, Faculty of Agriculture	Fourth Year, Agriculture Economics Department	2020-2019 2021-2020 2022-2021	سنة رابعة اقتصاد زراعي	جامعة تشرين، كلية الزراعة	التمويل الزراعي
Organization and planning of Agricultural Production	Tishreen University, Faculty of Agriculture	Fourth Year, Agriculture Economics Department	2020-2019 2021-2020 2022-2021	سنة رابعة اقتصاد زراعي	جامعة تشرين، كلية الزراعة	تنظيم وتخطيط الانتاج الزراعي
Economic Systems	Tishreen University, Faculty of Agriculture	Fourth Year, Agriculture Economics Department	2020-2019 2021-2020 2022-2021	سنة رابعة اقتصاد زراعي	جامعة تشرين، كلية الزراعة	نظم اقتصادية
Classification and Calibration Agriculture Production	Tishreen University, Faculty of Agriculture	Fifth Year, Agriculture Economics Department	2020-2019 2021-2020 2022-2021	سنة خامسة اقتصاد زراعي	جامعة تشرين، كلية الزراعة	تصنيف وتدرج المنتجات الزراعية
Agricultural Extension And Rural Community	Tishreen University, Faculty of Agriculture	third year	2020-2019	سنة ثالثة	جامعة تشرين، كلية الزراعة	الإرشاد الزراعي والمجتمع الريفي

<b>Scientific Seminars:</b>	<b>الندوات العلمية:</b>
<b>Name of the seminar:</b> Promoting efficiency production and marketing of citrus in Syria.	اسم الندوة: تعزيز الكفاءة الإنتاجية والتسويقية للحمضيات في سورية.
<b>Seminar place:</b> Agricultural scientific research center in Lattakia.	مكان الندوة: مركز البحوث العلمية الزراعية في اللاذقية.
<b>Seminar date:</b> 30/9/2014	تاريخ الندوة: 2014/9/30
<b>Title of my lecture:</b> Influence of Demographic variables on the marketing of orange juice in Latakia governorate.	عنوان محاضرتي: تأثير المتغيرات الديموغرافية على تسويق عصير البرتقال في محافظة اللاذقية.
<b>Name of the seminar:</b> Agricultural scientific research and sustainable development.	اسم الندوة: البحوث العلمية الزراعية والتنمية المستدامة.
<b>Seminar place:</b> Tishreen University - Faculty Of Agriculture	مكان الندوة: جامعة تشرين، كلية الزراعة
<b>Seminar date:</b> 12-13/1/2015	تاريخ الندوة: 2015/1/13-12
<b>Title of my lecture:</b> Demographic factors and their impact on the market share of the consumer of preserved foods, in the governorate of Latakia.	عنوان محاضرتي: العوامل الديموغرافية وأثرها على الحصة السوقية للمستهلك من الأغذية المحفوظة في محافظة اللاذقية.
<b>Workshop:</b>	<b>الورشات والدورات:</b>
<b>Workshop:</b> The first specialized workshop, "Networking between Faculties of Agriculture in Syrian universities, and relevant institutions to enhance the role of family-home farming in achieving food security and family stability." - Innovation Initiative in Family Farming -	اسم الدورة: الورشة التخصصية الأولى "التشبيك بين كليات الزراعة في الجامعات السورية، والمؤسسات المعنية لتعزيز دور الزراعات الأسرية - المنزلية في تحقيق الأمن الغذائي والاستقرار الأسري". - مبادرة الابتكار في الزراعة الاسرية -
<b>Session Place:</b> Lattakia, Tishreen University.	مكان الدورة: اللاذقية - جامعة تشرين.
<b>Session Period:</b> 10-11/10/2020	مدة الدورة: 2020/10/11-10
<b>Workshop:</b> National workshop on the WHO guidelines for drinking-water quality.	اسم الدورة: ورشة العمل الوطنية حول دلائل منظمة الصحة العالمية لجودة مياه الشرب.
<b>Session Place:</b> Damascus, Ministry of Housing and Construction	مكان الدورة: دمشق، وزارة الإسكان والتعمير
<b>Session Period:</b> 22-25/10/2007	مدة الدورة: 2007/10/25-22
<b>Workshop:</b> Application of the quality system in accordance with international standard ISO/IEC 17025:2005 in analytical laboratories and quality control laboratories.	اسم الدورة: تطبيق نظام الجودة وفق المواصفة الدولية ISO/IEC 17025:2005 في المخابر التحليلية ومخابر مراقبة الجودة.
<b>Session Place:</b> Damascus, Atomic Energy Commission	مكان الدورة: دمشق، هيئة الطاقة الذرية
<b>Session Period:</b> 28/10-1/11/2007	مدة الدورة: 2007/11/1-10/28
<b>Workshop:</b> 2 <sup>nd</sup> German-Syrian Environmental Week (Water and Wastewater Treatment and Management).	اسم الدورة: الأسبوع الثاني الألماني السوري للبيئة (معالجة وإدارة المياه ومياه الصرف).
<b>Session Place:</b> Damascus University	مكان الدورة: جامعة دمشق
<b>Session Period:</b> 19-22/11/2007	مدة الدورة: 2007/11/22-19

<u>Work Experience:</u>	<u>الخبرات العملية:</u>
<ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Laboratory analyst at the General Establishment for Water Supply and Sewage in Lattakia 2007 - 2019.</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>▪ Mastered working on the following devices: <ul style="list-style-type: none"> <li>- Atomic Absorption Spectrometer</li> <li>- Spectrophotometer</li> </ul> </li> </ul> </li> <li>• <b>A sworn agricultural expert at the Lattakia courts since 2015.</b></li> <li>• <b>Researcher in agricultural economics, collaborator with the Arab Center for the Studies of Arid Zones and Dry Lands (ACSAD), since 16/11/2020.</b></li> <li>• <b>Agricultural engineer in Department of Agricultural Economics, Faculty of Agriculture, Tishreen University, 2022-2019.</b></li> <li>• <b>Teaching Staff Member in Department of Agricultural Economics, Faculty of Agriculture, Tishreen University, since 7/9/2022.</b></li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• محلل مخبري في المؤسسة العامة لمياه الشرب والصرف الصحي في اللاذقية 2007-2019. <ul style="list-style-type: none"> <li>▪ أتقن العمل على الأجهزة التالية: <ul style="list-style-type: none"> <li>- الامتصاص الذري</li> <li>- مقياس الطيف الضوئي (السيكتروفوتوميتر)</li> </ul> </li> </ul> </li> <li>• خبير زراعي محلف لدى محاكم اللاذقية منذ عام 2015.</li> <li>• باحث في الاقتصاد الزراعي، متعاون مع المركز العربي لدراسات المناطق الجافة والأراضي القاحلة (أكساد)، منذ 2020/11/16.</li> <li>• مهندس زراعي في قسم الاقتصاد الزراعي، كلية الزراعة، جامعة تشرين، 2022-2019.</li> <li>• عضو هيئة تدريسية في قسم الاقتصاد الزراعي، كلية الزراعة، جامعة تشرين، منذ 2022/9/7.</li> </ul>

<u>Syndicalistic Experience:</u>	<u>الخبرات النقابية:</u>
<ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Member of the Engineering Unit in Lattakia branch of the Agricultural Engineers Syndicate 2011-2016.</b></li> <li>• <b>Member of the General Conference of the Syrian Agricultural Engineers Syndicate 2011-2016.</b></li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• عضو وحدة هندسية في فرع اللاذقية لنقابة المهندسين الزراعيين 2011-2016.</li> <li>• عضو متمم للمؤتمر العام لنقابة المهندسين الزراعيين السوريين 2011-2016.</li> </ul>

<u>Other Skills:</u>	<u>مهارات أخرى:</u>
<ul style="list-style-type: none"> <li>• ICDL</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• الشهادة الدولية لقيادة الكمبيوتر</li> </ul>
<ul style="list-style-type: none"> <li>• SPSS</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• برنامج الحزمة الإحصائية للعلوم الاجتماعية</li> </ul>